
 

 Consell de Salut de Ciutat Vella 
 
 

Data: 2 de maig de 2024 

Lloc:  Hospital del Mar, Barceloneta, Ciutat Vella 

Hora:  17:00  

Assistents: 

President/a:  

Oriol Casabella (PSC-CP) 

Consellers: 

Esther Miralles Ripoll (ERC) i Raquel Viejo  Sobera (BComú)  

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Direcció de Salut i Cures de l'Ajuntament de Barcelona  

CSB  

ASPB 

SAP Litoral ICS 

EAP - CAP Gòtic  

CAP Casc Antic  

CAP Barceloneta  

CAS Barceloneta  

SAP Litoral ICS  

Hospital del Mar - CUAP Peracamps - Centre Fòrum  

Hospital Evangèlic  

Col·legi Farmacèutics  

Direcció Serveis a les Persones i al Territori - Districte CV 

 

Assistents representants d’entitats: 

AV Casc Antic  

AVV Barri Gòtic  

Ass. d'Amics de l'Arc del Teatre i Rodalies   

Ass. veïns i comerciants Avinyó As. veïns i comerciants Avinyó  

AV Barceloneta  

AV Raval  

Ass. Barceloneta Alerta  

Biblioteca Gòtic - Andreu Nin 

Acta de: 



 

CUS, Salut, Consum i Alimentació   

Federació filipina Kalipi  

Arrels Fundació  

Fundació Babel - punt de trobada  

Fundació Tot Raval  

 

Veïnat a títol individual:  

2 dones i 1 home 

Ordre del dia: 

1. Aprovació de la darrera acta del Consell de Salut del 23-11-2023  

2. Mesura de govern sobre salut comunitària 

3. Situació dels equipaments de salut del Districte: centres hospitalaris i centres d’atenció 
primària 

4. Pla d’estiu: pla d’ombres i refugis climàtics 

5. Torn obert de paraules 

Desenvolupament de la sessió: 
 

1. Aprovació de la darrera acta del Consell de Salut del 23-11-2023  

El conseller de Salut de Ciutat Vella, Oriol Casabella, dona la benvinguda al Consell i presenta l’ordre 

del dia. 

S’aprova l’acta anterior amb una esmena: CAP Gòtic farà una ampliació amb mòduls per 7 consultes 

més (no 6). 

 

2. Mesura de govern sobre salut comunitària 

Carme Borrell explica la mesura de govern sobre salut comunitària. 

 

Des del membres del Consell de Salut s’apunten les següents qüestions: 

 Es pregunta pel programa Art Gran, del qual no es tenia coneixement. 

 Es pregunta si aquesta mesura de govern contempla temes contra el soroll i es demana que es 

faci un informe de soroll a Ciutat Vella per comptar amb dades actuals de la problemàtica. 

 Es pregunta per la falta de personal en els serveis de psiquiatria i s’explica la situació que es viu 

al carrer on hi ha gent violenta amb potencials problemes de salut mental. La mesura de govern 

no contempla els professionals dels equipaments sanitaris. 

 Es pregunta per l’abordatge del tema drogues, especialment al Raval, al voltant de la Sala 

Baluard, es comenta la possible falta de formació dels educadors de carrer i  s’expliquen 

diverses situacions d’incivisme presenciades al carrer. 



 

Es respon que hi ha altres taules i espais per treballar el tema drogues, tant internes com obertes 

al veïnat, relacionades amb diversos temes com la seguretat, neteja, etc. S’explica que es porten 

a terme accions comunitàries per afavorir que les persones usuàries no es concentrin en un punt 

del barri i que es vinculin a serveis comunitaris.  

 

3. Situació dels equipaments de salut del Districte: centres hospitalaris i centres d’atenció 

primària 

Reyes Gualda i el Dr. Alburquerque fan una presentació de l’Hospital Evangèlic. 

 

Els membres del Consell de Salut fan referència a les següents qüestions: 

 Es pregunta per si a part de la derivació, hi ha una part privada en aquest hospital. La resposta 

és negativa. 

 Es pregunta si a la unitat de cures pal·liatives, es té en compte el document de voluntats 

anticipades. La resposta és afirmativa. 

 

El Dr. Eric Sitjas fa una presentació de l’Hospital del Mar. 

 

Marta Cabanas i Davide Malmusi fan una presentació sobre la situació dels cinc Centres d’Atenció 

Primària del Districte. 

 

Des dels membres del Consell de Salut es fa referència a les següents qüestions: 

 Es pregunta pels metges que cobriran l’ampliació dels CAPs. 

 Es comenta que al CAP de la Barceloneta s’estan jubilant professionals i no hi ha 

reemplaçament. 

 Es reflexiona sobre la marxa de professionals de Catalunya. 

 Es comenta el sistema de cribatge utilitzat a alguns CAPs on el personal administratiu, d’acord 

amb la simptomatologia descrita, decideix sobre la priorització dels pacients. 

 Es comenta que en alguns CAPs el servei del mèdic de capçalera s’ofereix 4 hores al dia i 

l’atenció pediàtrica certs dies a la setmana, situacions que poden generar saturació a urgències. 

 S’explica que l’atenció als equipaments sanitaris de CV està adreçada a la població que viu al 

territori. 

 S’explica que el futur CAP Casc Antic estarà ubicat a un edifici de la Tresoreria de la Seguretat 

Social de Ronda Sant Pere. 

 S’explica que encara no s’ha pres cap decisió de futur respecte al CAS ubicat en el CAP de 

Casc Antic. 

 

4. Pla d’estiu: pla d’ombres i refugis climàtics 

El Conseller explica el pla de refugis climàtics i el pla d’ombres d’aquest 2024. 

 

Els membres del Consell de Salut fan arribar les següents qüestions: 

 Es comenta l’alt nivell de turistificació del districte i s’insisteix en la baixa vegetació present en 

concret al barri Gòtic i les seves escoles. 

 Es lamenta que la Biblioteca del Gòtic-Andreu Nin estigui tancada a l’agost.  

 Se suggereix que el Centre Cívic de la Barceloneta i el Centre de la Gent Gran tanquin de forma 

esglaonada, per mantenir durant tot el mes d’agost un equipament públic del barri obert. 



 

 Es demana que a l’agost obrin els patis dels equipaments públics que tanquen, tals com el 

Centre Cívic Pati Llimona o Centre de Gent Gran. 

 Es pregunta per la data en què es donarà a conèixer el pla d’ombres definitiu i en què se’n farà 

la instal·lació al territori i se n’insisteix en la urgència. 

 Es pregunta pel punt exacte del passeig marítim s’instal·larà l’ombra efímera, i es recomana que 

es col·loqui en zones transitades principalment pel veïnat. 

 Es proposa que s’obri un espai de participació per decidir on ubicar les ombres i es comenta la 

necessitat existent a l’esplanada del Mercat del Born, la Plaça dels Àngels, Plaça Poeta Boscà o 

altres places del Gòtic. 

 Es demana que al parc infantil de la Plaça Sant Miquel es fiqui ombra, ja que puja molt la 

temperatura des del migdia.  

 

5. Torn obert de paraules. 

 

 S’explica que la font de la plaça de George Orwell és poc pràctica especialment per als infants. 

 Es reflexiona sobre el canvi climàtic, es comenta que s’han de millorar moltes zones del Districte, 

i es lamenta per la falta d’actuacions en els últims vuit o deu anys. 

 Es demana que l’enllaç on es pengi el document presentat es comparteixi per correu electrònic. 

 Es  demana el manteniment dels actuals lavabos per a persones amb mobilitat reduïda. 

 Es reflexiona sobre l’alt nivell de soroll que es percep a les nits a l’estiu, quan la gent obre les 

finestres per la calor. 

 


